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KASEJOVICKÉ NOVINY
Měsíčník města Kasejovice a obcí Hradiště, Nezdřev, Oselce a Životice

Ne, nejde o šíření 
poplašné zprávy, 
pouze o vystihnutí 
oné soboty  před 
M a s o p u s t n í m 
ú t e r ý m ,  t e d y  1 . 
března v Oujezdě. 
O 11. hodině sešli se 
mnohé  za j ímavé 
osoby, osobnosti 
a tvorové na naší 
neprůjezdné návsi. 
Odvážní cestovatelé 
v balónech, zvěř 
z hmyzí říše, učenci 
a poutníci ,  lesní 
škůdci  a  dravci , 
s k u p i n k a 
n e s m r t e l n ý c h 
p o g a ř ů  z  h n u t í 
PUNK isn´t death, 

oživlé předměty, dělnické profese, cizinci z dalekých zemí, 
novomanželé a jiné pohádkové postavy - ti všichni zaplnili 
areál obce, aby za tónů tahací harmoniky mistra Martina vyšli 
na „rajs“ po staveních. Všude, kde byli doma, vzali do 
tanečního kola domácího či domácí, ochutnali, jak se kde peče, 
vaří, smaží, udí, škvaří, dusí, kvasí, nakládá, destiluje a všelijak 
jinak pokrm a nápoje upravují. Celá štrapáce trvala 4 hodiny, ač 
není Oujezd zrovna Lovosice. Příjemným bonusem jsou i naši 
sezóňáci, lufťáci a další trvale neusedlí, kteří se nedali 

v nápadech zahanbit, a tak průvod čítal 34 omaskovaných 
obyvatel vsi, děti do 6 let nepočítám. Z letmého náhledu do 
evidence obyvatel je zřejmé, že jen několik domů zůstalo 
masopustu „ladem“. O to těžší je vždy, aby namaskovaní 
obyvatelé odběhli z průvodu do své chalupy a připravili 
pohoštění, než dojde první linie maškar s harmonikářem. Závěr 
pak v multikulturním objektu obce u vytopených kamen, 
družné posezení se zpěvem ukončilo desáté maškarní putování 
Oujezdem.

                                                                Patera Oujezdskej

Téměř celá ves v maskách!

Zubní ordinace 
ve zdravotním středisku

 v Kasejovicích 

dočasně pozastavuje příjem 
nových pacientů z důvodu 

naplnění kapacity. 

Nové objednávky
 bude přijímat 

cca začátkem května 2025
 na tel: 

792 761 847
724 845 652

Děkujeme za pochopení.
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Usnesení z 22. zasedání Zastupitelstva 

města Kasejovice ze dne 6. února 2025

Zastupitelstvo města Kasejovice

Schvaluje:
• zřízení termínovaného vkladu ve výši 10 000 000 Kč (deset 

milionů korun českých) u UniCredit Bank Czech Republic 
and Slovakia, a.s., v délce trvání jeden rok a za tímto účelem 
pověřuje starostu města k uzavření smlouvy a podepsání 
žádosti o vytvoření termínovaného vkladu

• zřízení termínovaného vkladu ve výši 10 000 000 Kč (deset 
milionů korun českých) u Československé obchodní banky, 
a.s., v délce trvání jeden rok a za tímto účelem pověřuje 
starostu města k uzavření smlouvy a podepsání žádosti 
o vytvoření termínovaného vkladu

• nákup spoluvlastnického podílu ¼ pozemku parc. č. 1259/3 
v k.ú. Kasejovice za nabídkovou cenu 99 000 Kč od České 
republiky – Úřadu pro zastupování státu ve věcech 
majetkových a pověřuje starostu města k vyřízení všech 
formalit a k podpisu kupní smlouvy

• žádost spolku JUDO JČ, z.s. Blatná o poskytnutí 
programové dotace z Programu podpory neziskových 
organizací 2025 kategorie A – Podpora práce s dětmi 
a mládeží – ve výši 19 000 Kč a schvaluje veřejnoprávní 
smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu města Kasejovice

• vyhlášení záměru pronájmu nebytového prostoru v domě 
s pečovatelskou službou v Kasejovicích o výměře cca 13,2 

2m

Stanovuje:
• termín příštího jednání Zastupitelstva města Kasejovice na 

27.3.2025 v Kulturně-společenském centru v Kasejovicích

Bere na vědomí:
• usnesení z 21. mimořádného zasedání zastupitelstva města 

ze dne 24.1.2025
• informace starosty města o aktuálním dění v obci
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V  t r a d i č n í 
lednový termín opět 
nadešel čas, aby své 
s p o r t o v n í  s í l y 
poměřili ti nejlepší 
s p o r t o v c i 
z Kasejovic a okolí. 

Z a  ú č a s t i  1 4 
dvojic se po losu 
mohlo jít na věc 
a  j a k o  v ž d y  s e 
z a č í n a l o 
volejbalem. Trnitou 
cestou se do finále 
probojoval Libor 
K u l í k  s  P e t r e m 

Kališem a soupeřem 
jim byla dvojice David Kulík - Tomáš Řehoř. Napínavý souboj 
nakonec ovládla 15:13 zkušenější dvojice vedená Liborem 
Kulíkem. 

Další disciplínou byl stolní tenis a tam, jako vždy, bez 
větších problémů triumfoval opět Libor Kulík a Petr Kališ. Ve 
finále jim komparz dělal Patrik Pružinec s Václavem Drnkem, 
ale na větší odpor se nezmohli, a tak opět dvojice ostřílených 
bardů vykročila za celkovým vítězstvím. 

Ve třetí disciplíně, kterou byla košíková, nabídlo finále 
souboj dvojic Martin Fiala - Zdeněk Rezek 
a Martin Škyrta - Jakub Kulík. Přesnější mušku 
měli nakonec Martin s Jakubem a připsali si 
důležitých pět bodů do tabulky. 

Samostatné nájezdy ve florbale pak nabídli 
velice zajímavé zápletky v jednotlivých kolech, ale 
do finále si cestu proklestili pouze Martin Jedlička 
s parťákem Jirkou Boušem a proti nim se postavili 
Martin Škyrta a Jakub Kulík. Neskutečnou bitvu 
nakonec ovládl Martin s Jirkou a uzmuli pět bodů 
pro sebe. 

Tělocvičnu poté rozdělila síť a šlo se kopat na 
přesnost. Po vypadnutí několika místních 
fotbalových es zůstali v pavouku už jen junioři 
Michal a Honza Šmídů a proti nim Martin Chára 
s Tomášem Klímou. Starší z obou párů potvrdil 
letité zkušenosti ze zelených pažitů a pět bodů tak 

šlo za ním. 

Před poslední disciplínou bylo ve hře o celkové vítězství 
ještě několik dvojic, ale podle papírových předpokladů mělo jít 
o souboj Libora Kulíka s Petrem Kališem proti Jakubovi 
Kulíkovi s Martinem Škyrtou. Ve druhém kole pak obě dvojice 
narazily na nejtěžší výzvy své strany pavouka. Libor s Petrem si 
nakonec poradili s Martinem Fialou a Zdeňkem Rezkem 
a Jakub s Martinem vyřadili Tomáše Řehoře s Davidem 
Kulíkem. Semifinále pak také obě dvojice zvládly, a tak se 
konalo očekávané finále, ve kterém zvítězila mladší dvojice 
Jakub a Martin. 

Jak se ovšem ukázalo, tak i prohra ve finále stačila Liborovi 
s Petrem o bod na vítězství v turnaji. Martin Škyrta a Jakub 
Kulík tak po výborném dni museli vzít zavděk druhým místem. 
Na stupních vítězů je pak doplnil Martin Fiala a Zdeněk Rezek, 
kteří nenápadně proplouvali turnajem, ale dařilo se jim 
spolehlivě sbírat postupy. 

Turnaj tak skončil stejně jako poslední roky a říkám si, jestli 
má cenu tyto články psát, nebo je stačí kopírovat, protože stejně 
jako kdysi řekl Gary Lineker, že fotbal je hra pro 22 hráčů na 90 
minut, kterou nakonec vždy vyhrají Němci, tak zimní víceboj je 
turnaj o šesti disciplínách, který vždy vyhraje Libor Kulík a Petr 
Kališ. Liborovi tak opět patří gratulace k celkovému triumfu 
s parťákem Petrem a stejně tak poděkování za organizaci 
skvělého sportovního dne.

                                                                   Václav Drnek                                                          

25. ročník zimního víceboje má své vítěze

Vítězná dvojice

Stříbrný tým Bronzový tým

Město Kasejovice srdečně zve 
na přednášku Vladislava Hoška

Himaláje a Nepál

v pondělí 31. března 2025 
od 18 hod. 

v Kulturně společenském centru 
Kasejovice

Vstupné 50 Kč.

Klub kasejovických žen pořádá 
a srdečně zve na 

Dětský maškarní bál

v sobotu 22. března 2025
 od 14 hod. 

v sále Kulturně společenského 
centra Kasejovice 

Bohatá tombola.

Vstupné: dospělí 60 Kč
         děti 40Kč

Město Kasejovice pořádá a zve 
na 3. ročník jarního pochodu 

ke studánce sv. Jakuba

Otvírání studánek

Start v sobotu 12. dubna 2025 

ve 13.30 hod. na kasejovickém 

náměstí 

U studánky malé občerstvení
 a možnost upéct donesené buřty. 

Na pěší účastníky čeká v cíli pamětní list.

Žáci se zapojili do výtvarné 

soutěže Požární ochrana očima 

dětí a mládeže

Podobně jako v předchozích školních letech se žáci 
kasejovické základní školy i letos zapojili do tradiční výtvarné 
soutěže Požární ochrana očima dětí a mládeže. V uplynulých 
ročnících této soutěže obsadili mladí výtvarníci přední příčky 
v okresním kole soutěže a někteří úspěšně se svými obrázky 
bodovali i v kole krajském. I letošní výtvarná dílka žáků svědčí 
o tom, že téma soutěže je pro ně stále atraktivní a práce hasičů je 
zajímá. Výkresy, které postoupily ze školního kola soutěže do 
okresního jsou k vidění v galerii na webových stránkách školy 
www.zskasejovice.cz. 

Děkujeme všem žákům za zapojení se do soutěže a přejeme 
hodně úspěchů. 

      Mgr. Štěpánka Löffelmannová, ředitelka ZŠ Kasejovice

Starostové se sjeli do Kasejovic

V úterý 4. března uspořádal Plzeňský kraj ve spolupráci 
s Regionální rozvojovou agenturou Plzeňského kraje schůzi 
starostů pod názvem „Kulatý stůl“. Jako místo konání byli 
tentokrát vybrány Kasejovice. A tak se do Kulturního centra 
v Kasejovicích, kromě zástupců Plzeňského kraje 
a Regionální rozvojové agentury, sjeli starostové a starostky 
z Horažďovicka, Nepomucka a Sušicka, aby diskutovali na 
téma Doprava. Úvodní slovo pronesl starosta Kasejovic ing. 
Václav Jakubčík. Po něm se slova ujal náměstek hejtmana 
Plzeňského kraje pro oblast dopravy Pavel Čížek, který se 
setkání také zúčastnil.

Diskutovalo se o přetíženosti silnic a řešení této situace, 
o dopravní obslužnosti obcí a veřejné dopravě autobusové 
i vlakové, o plánovaných projektech a také o cyklodopravě 
a cyklostezkách.

Po skončení oficiální části došlo i na rozhovory na další 
témata mezi jednotlivými účastníky.

                                                                                                                                               

                                                                            -rkn- 
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                                                                            -rkn- 
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MATEŘSKÁ ŠKOLA KASEJOVICE     
Veselá školka plná písniček 

a hrajících si  dětiček - „Soví školka”

Únor

Únorový větříčku, zazpívej nám písničku,

 aby bylo veselo ještě aspoň chviličku.

Z větru nám dávno vyrostlo větřisko,

 které dává nám znamení, že zima je stále blízko.

A n i  ú n o r o v é 
počasí nepřineslo 
d ě t e m  s n ě h o v é 
radovánky, přesto si 
v e  š k o l ce  u ž i l y 
zábavu i ponaučení. 

7 .  ú n o r a  s e 
p ředško láčc i  ve 
v ý c h o v n ě 
v z d ě l á v a c í m 
programu „Tonda 
obal na cestách“ 
d o z v ě d ě l i 
o způsobech třídění 
a  r e c y k l a c e . 
Programu jsme se 
z ú č a s t n i l i  v e 

spolupráci se ZŠ a paní učitelkou E. Němejcovou. 
Děti tak poznaly, jak, kam a proč se odpad třídí a co 
se z něj dále vyrábí. Měly také možnost podívat se 
na vzorky recyklovaných materiálů. Holčičky 
i chlapci se mohli dotazovat, a nakonec si formou 
hry své znalosti prověřili tříděním barevných karet 

s obrázky odpadů do vzorových barevných kontejnerů.                                                                 

 Těšili jsme se na sférické kino 21.února. Ponořili jsme se do 
mořských hlubin a sledovali příběh Barney a Beenie, velké 
podmořské dobrodružství. Prožívali jsme dobrodružství s nimi, 
fascinoval nás neuvěřitelný pohled na plátno v 360 stupních. 
Pohádka byla o dvou nerozlučných kamarádech Barney 
a Beenie, kteří mají vzácné poslání udržovat v pořádku nejen 
lagunu, ve které žijí, ale i okolní životní prostředí. 

Celý měsíc jsme chodili v mrazivých dnech přisypávat 
ptáčkům do krmítek. Před školkou nám přibylo další krásné 
krmítko od pana Bláhy, Matýskovo dědečka. Vydali jsme se 
také s košíčkem dobrot za zvířátky do krmelce na „Židáku“. 

Krátký únor rychle uběhl. Těšíme na nejbližší akci ve školce  
na „Veselý karneval“. 

       Mgr. Bc. Dagmar Jiřincová, ředitelka MŠ Kasejovice

J
A
R
O

Ne všechny 
děti mohou odjet 
o  j a r n í c h 
prázdninách na 
hory a pro ty, 
k t e r é  z ů s t a l y 
d o m a  s i 
k a s e j o v i c k á 
k n i h o v n a 
p ř i p r a v i l a 
p r á z d n i n o v ý 
program. 

V  p o n d ě l í 
jsme cestovali 
s p o h á d k o u 
k o l e m  s v ě t a . 
N a v š t í v i l i 
j e d n o t l i v é 
s v ě t a d í l y , 
dozvěděli se, co 
tam roste, která 
zvířata tam žijí, 
co je pro který 

kontinent typické, a přečetli si pohádku pocházející z některé ze 
zemí na daném světadíle. Nechybělo ani plnění různých úkolů 

souvisejících se světadílem.

V polovině prázdnin na nás čekalo Jarní tvoření pro malá 
a velká stvoření. Jarní počasí přímo vyzývalo k tomu, že už je 
čas, vyzdobit svoje domovy jarně. A tak jsme skládali kohoutky 
z vyřazených starých knih, vytvářeli věnečky z březových 
větviček a březové výřezy zase posloužily jako základ pro 
dekorace se zajíčkem či ptáčkem. A nechyběla ani výroba 
zápichů, jak jinak než se zajíčky a ptáčky. Každý si vyrobil tu 
svoji dekoraci, nebo i víc, podlé své fantazie. A užily si to 
skutečně všechny generace.

Člověče, nezlob se! je klasika prověřená desetiletími. A tak 
na děti ve čtvrtek čekal turnaj právě v této hře. Hra to byla 
dlouhá a napínavá. Nikdo si nebyl svým vítězstvím jistý až do 
poslední chvíle. Ale nakonec hra dospěla do vítězného konce 
a vítězové si mohli převzít drobné odměny v podobě něčeho 
dobrého na zub. Všechny děti si pochutnaly i na muffinech, 
které upekla jedna hodná maminka. Moc děkujeme! Ale 
nezůstalo jen u Člověče. Děti si procvičily také postřeh ve hře 
Dobble nebo slovní zásobu ve hře Tik tak. Odpoledne se trochu 
protáhlo, ale nikomu to nevadilo. Byl to důkaz, že to děti bavilo 
a potvrdilo slogan, že kdo si hraje, nezlobí.                                    

                                                                                                                       

                                             Marie Koutníková, knihovnice   

Prázdniny v knihovně

Odložená zábava v Nezdřevě

Rozvěšené plakáty oznamovaly: Hasičský ples se koná 
v Nezdřevě 8. února. Pak se však na nich objevila přelepka: 1. 
března. Důvodem změny byla epidemie respiračních 
onemocnění, která postihla i sjednané muzikanty. 

Jaký byl ten v posunutém termínu proběhnuvší bál? Třebaže 
na parketu převládala v oblečení tanečníků černá, jejich nálada 
byla veskrze veselá. Přišla tradičně záplava přátel z Řesanic 
a vyvěšený seznam cen tomboly byl jako obvykle natolik 
dlouhý, že s prodejem lístků nebyl žádný problém. 

Band Radka Šimsy vyhrával k plné spokojenosti 
návštěvníků, kteří si užívali všech rytmů. Nával při vydávání 
cen zapotil vydávající hasiče a podobně zchvácená byla 
i obsluha ve výčepu, vědoma si toho, že nikdo nesmí žíznit.

Když následující týden hasiči uklízeli hospodský sál, shodli 
se jednoznačně: Akce se nám zase vydařila.

                                     Jiří Čepelák,  foto Viktor Jandera

Pizzerie U Pejska a Kočičky 

patří mezi 50 nejlépe 

hodnocených pizzerií v ČR!

Pizza už v Česku doslova 
zdomácněla a na pizzerie tak 
můžete narazit v každém koutu 
republiky. Ne každá se však 
může pochlubit skvělou pizzou 
nebo příjemným prostředím. 
Kasejovická Pizzerie U Pejska 
a Kočičky se však dostala mezi 
padesátku těch nejlepších.  

M e z i  5 0  n e j l é p e 
hodnocených pizzerií se dostaly 
ty, které nasbíraly na Googlu 

stovky recenzí s průměrným hodnocením alespoň 4,6 
hvězdičky z 5. Pizzerie U Pejska a Kočičky dosáhla 
hodnocení 4,7 hvězdičky.

Těší nás, že zrovna v Kasejovicích máme jednu 
z nejlepších pizzerií a blahopřejeme k tomuto úspěchu paní 
majitelce Štěpánce Bořkové, která si dává záležet nejen na 
přípravě pizzy z domácího těsta, která je mimochodem 
výborná, ať ochutnáte jakoukoliv, ale i na příjemném 
a útulném prostředí pizzerie. Samozřejmostí je i vstřícná, 
příjemná a ochotná obsluha.

 Doufáme, že si i nadále zachová přízeň návštěvníků 
a bude bodovat v žebříčcích úspěšnosti. 

                                                                           -rkn-

Certifikovaná fitness trenérka
 Andrea Návorková Vás zve na

 Kruhový trénink

od 17. března 2025 

vždy v pondělí a ve čtvrtek od 18 do 19 hod. 
v herně Kultruního centra v Kasejovicích

Cena: 100 Kč/hod.

Více info na tel: 602 332 267
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Jak dobře znáte své město
 aneb rozhýbejte své mozkové závity

Díl 26. Skryté skvosty husitského kostela 
v Kasejovicích

C í r k e v 
československá 
husitská a její 
zástupce jáhen 
Samuel Vašín se 
r o z h o d l i  p o 
t a k ř k a 
d e s e t i l e t é m 
chátrání kostela 
z a č í t  s  j e h o 
opravami.

Kostel Církve 
československé husitské na kasejovickém náměstí není tak 
impozantní jako jeho katolický kolega, zato v sobě ukrývá 
mnohé skvosty.

Ti z vás, kteří jste byli na mé přednášce o husitské církvi 
v Kasejovicích, si možná vzpomenete na zmínku o ztracené 
desce ze zrušeného pomníku mistra  Jana Husa 
v kasejovickém parku. Pomník byl postaven roku 1915 
k 500. výročí upálení mistra Jana Husa. Za dob první 
republiky se u něj konaly bohoslužby a různé slavnosti. 
Pomník byl jako příliš vlastenecký za druhé světové války 
zrušen a deska ukryta československými farníky na neznámé 
místo. Tuto desku z pomníku, která byla 80 let ztracena, jsem 
nyní nalezl v útrobách bývalé fary za husitským kostelem. 
Doufejme, že se v blízké budoucností podaří obnovení 
Husova pomníku, který jistě do Kasejovic patří.

Dalšími skrytými skvosty jsou určitě plně funkční zvon 
z doby kolem roku 1900, dále pak kostelní varhany od Josefa 
Vanického z Třebechovic pravděpodobně z téže doby.

Při úklidových pracích, které probíhají v těchto dnech, 
jsme objevili velké množství archiválií, které mnohé 
vypovídají o životě městečka z dob dávno minulých. 
V kostele jsou uloženy svatební protokoly, křestní listy, 
stovky úmrtích oznámení a jiných dokumentů, které mapují 
život lidí v Kasejovicích a okolí.

Nalezlo se velké množství historických předmětů, např. 
kalichy, obrazy, busty, průvodové prapory atd.

Jsem moc rád, že se jedna z dominant kasejovického 
náměstí dočká důstojné opravy a smysluplného využití.

Kvíz:
Kde se nacházel pomník mistra Jana Husa?
a) v kasejovickém parku
b) na náměstí
c) před radnicí
                                                                     
                                                                   
                                                                   Matouš Nikl
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 Tento článek vznikl na popud štábu pořadu Toulavá 
kamera, který natáčel v Kasejovicích v loňském roce jeden ze 
svých dílů. 

Začátek historie

Historie Kratochvílovy cihelny sahá do 2. pol. 19. století, 
kdy zde postavil cihelnu – pec s komínem – Josef Helm 
a vyráběl zde jak cihly, tak tašky. Jeho syn Karel cihelnu 
zmodernizoval, koupil stroj, který hlínu zpracoval a současně 
už vylisoval cihly. Zároveň koupil i motor od firmy 
Královopolská Brno, který tento lis poháněl. 

Jednoválcový ležatý motor, který poháněl celý provoz 
v cihelně, vyrobila strojírna Královopolská Brno někdy kolem 
roku 1904. Průměr válce byl 55 – 60 cm, setrvačník o průměru 
cca 3 m, jehož obrátky činily pouze od 16 – 120 ot/min. Motor 
byl poháněn na plyn, který se vyvíjel ve vyvíječi z černého uhlí, 
ten musel být přečištěn přes dřevěné uhlí a ochlazen v chladiči, 
než přišel do válce. Motor se startoval stlačeným vzduchem, 
kdy si během provozu natlačil vzduch na 15 – 20 atm. do 
tlakové nádoby a vzduch motor roztočil při dalším startu. Ještě 
v 80. letech, když stála budova strojovny, bylo schéma motoru 
pověšeno na stěně k nahlédnutí, později se ztratilo. 

 Tyto investice stály mnoho peněz. Karel Helm si půjčil 
peníze od banky na směnku, kterou ale nestačil splácet. Banka 
majetek zabavila a nabídla k prodeji. 

Karel Helm se odstěhoval do Ameriky a cihelnu koupil od 
banky ještě před 1. světovou válkou Jan Kratochvíl.  Dokoupil 
vozíky a kolejnice a v roce 1925 začal cihelnu modernizovat 
podle plánů Jana Komance z Blatné. Pec byla prodloužena 

a přestavena na kruhovou, byl zároveň zvýšen komín na 30 m, 
aby měl dostatečný tah. Kruhová pec – tento vynález sem přišel 
z Německa. Pec se obsluhovala z několika stran a byl tak 
zaručen kontinuální provoz.

Hlína se nakládala ručně na vozíky, které byly vytaženy 
pomocí lana do prvního patra. Tam se automaticky vyklopily do 
násypky, kde byla hlína promísena a rozdělána s přídavkem 
vody a lis vytlačoval cihly, které se jednotlivě automaticky 
oddělovaly pomocí drátu.

Doba prosperity

Doba první republiky byla i dobou prosperity. Byly 
dokoupeny další vozíky a kolejnice, byla postavena vila pro 
majitele a kancelář, koupen traktor Fordsohn na rozvážení 
cihel. Předtím rozvážely cihly 2 páry koní. Byly postaveny 
další kolny na sušení cihel. 

Jan Kratochvíl koupil také katr na pořez dřeva, aby zajistil 
pro dělníky práci i v zimě. Měl dva lomy, kde se v zimě 
pracovalo. V zimě se též navážela s koňmi hlína z hliniště pod 
cihelnou na hromady, aby promrzla. Před použitím se koňmi 
prošlapala. 

V cihelně pracovalo před válkou až 18 dělníků a 8 žen, které 
rovnaly cihly od lisu na vysušení před vypálením pod 
přístřešky. Jednotlivé cihly musely být dobře vysušeny, aby při 
vypálení nerozpraskaly. V peci se topilo hrubozrnným 
černouhelným mourem, kterým se narovnané vysušené cihly 
zasypaly, po zazdění vstupu se misky ve stropu pece odklopily 
a mour se shora zapálil. Tah komína umožnil prohoření mouru 
mezi naskladněnými cihlami v zazděné kóji. Z další kóje se 
mohly současně vyvážet hotové cihly nebo do jiné kóje navážet 
cihly na výpal. Podle poptávky se výroba cihel před 2. světovou 
válkou postupně navyšovala z 600 tis. kusů ročně až na více jak 
1 mil. ročně. Tašky se přestaly vyrábět již po 1. sv. válce. Cihly 
se rozvážely také do Blatné, např. na stavbu Sokolovny, a jiné 
stavby, v Kasejovicích na školu a rodinné domy. 

Práce v cihelně byla velmi namáhavá, ale dobře 
ohodnocená. Měsíční výdělek dělníka byl od 800 do 1200 Kč. 
Dělníci si vydělali více než u dráhy, kde si dělník vydělal 
zhruba 500 až 600 Kč měsíčně. Taktéž ženy si vydělávaly víc 
než v zemědělství.  Pan Kovařík, který zde topil, si vydělal až 
1400 Kč měsíčně. Byla to zodpovědná práce, výpal se musel 
řídit, aby nedošlo ke spečení cihel, a tudíž k jejich 
znehodnocení. 

                                                           pokračování na str. 8

Historie Kratochvílovy cihelny

Interiér kostela

Pamětní deska z pomníku 

Provádíme stavební a zednické práce:

- Demolice, sanace, opravy  
- Stavby plotů, opěrných zdí, příček, 
  základových desek
- Pokládku obrubníků, zámkové dlažby
  z kamene, obklady teras, chodníků apod. 
- Pokládku drenáží, žlabů, přípojky vody, 
  usazení šachet, vpustí, jímek
- Zateplování domů, lepidlo, štuk, fasádní 
  omítka
- Práce se dřevem a jiné práce
- Bagr + auto s kontejnerem k dispozici
- Zajišťujeme odvoz a dovoz  materiálu     
   

 Více info: tel: 725 882 700 nebo 
 e-mail: mjelen10@gmail.com

Církev československá husitská a BENEVITA s.r.o. nabízí 

 pracovní příležitost osobám zdravotně postiženým přímo 
v Kasejovicích, úvazků 0,3, pomocné práce v kostele CČSH.

Staňte se součástí jedinečného prostředí českých kostelů
a farních obcí.

Volejte duchovní Samuel Vašin: tel: 601 154 721.
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Jak dobře znáte své město
 aneb rozhýbejte své mozkové závity

Díl 26. Skryté skvosty husitského kostela 
v Kasejovicích

C í r k e v 
československá 
husitská a její 
zástupce jáhen 
Samuel Vašín se 
r o z h o d l i  p o 
t a k ř k a 
d e s e t i l e t é m 
chátrání kostela 
z a č í t  s  j e h o 
opravami.

Kostel Církve 
československé husitské na kasejovickém náměstí není tak 
impozantní jako jeho katolický kolega, zato v sobě ukrývá 
mnohé skvosty.

Ti z vás, kteří jste byli na mé přednášce o husitské církvi 
v Kasejovicích, si možná vzpomenete na zmínku o ztracené 
desce ze zrušeného pomníku mistra  Jana Husa 
v kasejovickém parku. Pomník byl postaven roku 1915 
k 500. výročí upálení mistra Jana Husa. Za dob první 
republiky se u něj konaly bohoslužby a různé slavnosti. 
Pomník byl jako příliš vlastenecký za druhé světové války 
zrušen a deska ukryta československými farníky na neznámé 
místo. Tuto desku z pomníku, která byla 80 let ztracena, jsem 
nyní nalezl v útrobách bývalé fary za husitským kostelem. 
Doufejme, že se v blízké budoucností podaří obnovení 
Husova pomníku, který jistě do Kasejovic patří.

Dalšími skrytými skvosty jsou určitě plně funkční zvon 
z doby kolem roku 1900, dále pak kostelní varhany od Josefa 
Vanického z Třebechovic pravděpodobně z téže doby.

Při úklidových pracích, které probíhají v těchto dnech, 
jsme objevili velké množství archiválií, které mnohé 
vypovídají o životě městečka z dob dávno minulých. 
V kostele jsou uloženy svatební protokoly, křestní listy, 
stovky úmrtích oznámení a jiných dokumentů, které mapují 
život lidí v Kasejovicích a okolí.

Nalezlo se velké množství historických předmětů, např. 
kalichy, obrazy, busty, průvodové prapory atd.

Jsem moc rád, že se jedna z dominant kasejovického 
náměstí dočká důstojné opravy a smysluplného využití.

Kvíz:
Kde se nacházel pomník mistra Jana Husa?
a) v kasejovickém parku
b) na náměstí
c) před radnicí
                                                                     
                                                                   
                                                                   Matouš Nikl
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 Tento článek vznikl na popud štábu pořadu Toulavá 
kamera, který natáčel v Kasejovicích v loňském roce jeden ze 
svých dílů. 

Začátek historie

Historie Kratochvílovy cihelny sahá do 2. pol. 19. století, 
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a vyráběl zde jak cihly, tak tašky. Jeho syn Karel cihelnu 
zmodernizoval, koupil stroj, který hlínu zpracoval a současně 
už vylisoval cihly. Zároveň koupil i motor od firmy 
Královopolská Brno, který tento lis poháněl. 

Jednoválcový ležatý motor, který poháněl celý provoz 
v cihelně, vyrobila strojírna Královopolská Brno někdy kolem 
roku 1904. Průměr válce byl 55 – 60 cm, setrvačník o průměru 
cca 3 m, jehož obrátky činily pouze od 16 – 120 ot/min. Motor 
byl poháněn na plyn, který se vyvíjel ve vyvíječi z černého uhlí, 
ten musel být přečištěn přes dřevěné uhlí a ochlazen v chladiči, 
než přišel do válce. Motor se startoval stlačeným vzduchem, 
kdy si během provozu natlačil vzduch na 15 – 20 atm. do 
tlakové nádoby a vzduch motor roztočil při dalším startu. Ještě 
v 80. letech, když stála budova strojovny, bylo schéma motoru 
pověšeno na stěně k nahlédnutí, později se ztratilo. 

 Tyto investice stály mnoho peněz. Karel Helm si půjčil 
peníze od banky na směnku, kterou ale nestačil splácet. Banka 
majetek zabavila a nabídla k prodeji. 

Karel Helm se odstěhoval do Ameriky a cihelnu koupil od 
banky ještě před 1. světovou válkou Jan Kratochvíl.  Dokoupil 
vozíky a kolejnice a v roce 1925 začal cihelnu modernizovat 
podle plánů Jana Komance z Blatné. Pec byla prodloužena 

a přestavena na kruhovou, byl zároveň zvýšen komín na 30 m, 
aby měl dostatečný tah. Kruhová pec – tento vynález sem přišel 
z Německa. Pec se obsluhovala z několika stran a byl tak 
zaručen kontinuální provoz.

Hlína se nakládala ručně na vozíky, které byly vytaženy 
pomocí lana do prvního patra. Tam se automaticky vyklopily do 
násypky, kde byla hlína promísena a rozdělána s přídavkem 
vody a lis vytlačoval cihly, které se jednotlivě automaticky 
oddělovaly pomocí drátu.

Doba prosperity

Doba první republiky byla i dobou prosperity. Byly 
dokoupeny další vozíky a kolejnice, byla postavena vila pro 
majitele a kancelář, koupen traktor Fordsohn na rozvážení 
cihel. Předtím rozvážely cihly 2 páry koní. Byly postaveny 
další kolny na sušení cihel. 

Jan Kratochvíl koupil také katr na pořez dřeva, aby zajistil 
pro dělníky práci i v zimě. Měl dva lomy, kde se v zimě 
pracovalo. V zimě se též navážela s koňmi hlína z hliniště pod 
cihelnou na hromady, aby promrzla. Před použitím se koňmi 
prošlapala. 

V cihelně pracovalo před válkou až 18 dělníků a 8 žen, které 
rovnaly cihly od lisu na vysušení před vypálením pod 
přístřešky. Jednotlivé cihly musely být dobře vysušeny, aby při 
vypálení nerozpraskaly. V peci se topilo hrubozrnným 
černouhelným mourem, kterým se narovnané vysušené cihly 
zasypaly, po zazdění vstupu se misky ve stropu pece odklopily 
a mour se shora zapálil. Tah komína umožnil prohoření mouru 
mezi naskladněnými cihlami v zazděné kóji. Z další kóje se 
mohly současně vyvážet hotové cihly nebo do jiné kóje navážet 
cihly na výpal. Podle poptávky se výroba cihel před 2. světovou 
válkou postupně navyšovala z 600 tis. kusů ročně až na více jak 
1 mil. ročně. Tašky se přestaly vyrábět již po 1. sv. válce. Cihly 
se rozvážely také do Blatné, např. na stavbu Sokolovny, a jiné 
stavby, v Kasejovicích na školu a rodinné domy. 

Práce v cihelně byla velmi namáhavá, ale dobře 
ohodnocená. Měsíční výdělek dělníka byl od 800 do 1200 Kč. 
Dělníci si vydělali více než u dráhy, kde si dělník vydělal 
zhruba 500 až 600 Kč měsíčně. Taktéž ženy si vydělávaly víc 
než v zemědělství.  Pan Kovařík, který zde topil, si vydělal až 
1400 Kč měsíčně. Byla to zodpovědná práce, výpal se musel 
řídit, aby nedošlo ke spečení cihel, a tudíž k jejich 
znehodnocení. 

                                                           pokračování na str. 8

Historie Kratochvílovy cihelny

Interiér kostela

Pamětní deska z pomníku 

Provádíme stavební a zednické práce:

- Demolice, sanace, opravy  
- Stavby plotů, opěrných zdí, příček, 
  základových desek
- Pokládku obrubníků, zámkové dlažby
  z kamene, obklady teras, chodníků apod. 
- Pokládku drenáží, žlabů, přípojky vody, 
  usazení šachet, vpustí, jímek
- Zateplování domů, lepidlo, štuk, fasádní 
  omítka
- Práce se dřevem a jiné práce
- Bagr + auto s kontejnerem k dispozici
- Zajišťujeme odvoz a dovoz  materiálu     
   

 Více info: tel: 725 882 700 nebo 
 e-mail: mjelen10@gmail.com

Církev československá husitská a BENEVITA s.r.o. nabízí 

 pracovní příležitost osobám zdravotně postiženým přímo 
v Kasejovicích, úvazků 0,3, pomocné práce v kostele CČSH.

Staňte se součástí jedinečného prostředí českých kostelů
a farních obcí.

Volejte duchovní Samuel Vašin: tel: 601 154 721.
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Prodej slepiček

Červený Hrádek prodává slepičky typu Tetra 
hnědá,  Dominant všechny barvy, Green Shell-

typu Araukana a Dark Shell-typu Maranska

 cena od 259 Kč/ ks 
                                                                                            

Prodej: 5.4, 26.4. a 10.6. 20205
Kasejovice u fotbal. hřiště ve 14.40 hod.   

Výkup králičích kožek- cena dle poptávky, 
doprava 189 Kč za celý nákup.

Doporučujeme objednávat!
 Info: Po - Pá 9 - 16 hod.

tel. 601 576 270, 728 605 840 
www.drubezcervenyhradek.cz 

 

pokračování ze str. 7

Provoz cihelny byl ukončen v roce 1942 nařízením, aby 
bylo možno použít dělníky na práci pro válečnou výrobu. Po 
válce se výroba už neobnovila. V 50. letech byly některé stroje 
i záměrně rozbity a odvezeny do kovošrotu. Objekt začal 
chátrat, stodoly se rozebraly.

V 60. letech se zde ještě začaly vyrábět heraklitové desky - 
dlouhá dřevěná vlákna se máčela v cementové směsi a zalévala 
do forem o rozměrech 100 x 220 cm.

Jan Kratochvíl

Jan Kratochvíl se narodil 3. 2. 
1879 v Kasejovicích. Pocházel z 11 
dětí a jeho nejmladší sestra Barbora, 
která se narodila v roce 1888, se 
v roce 1922 provdala za Josefa 
Hulače. Bratr František pracoval 
jako strojník v cihelně a při obsluze 
stroje přišel o ruku, když ho strhl 
řemen. Zemřel v roce 1936 na zápal 
plic.

Jan Kratochvíl se vyučil v Praze 
obchodníkem a výrobcem lihovin. 
Po návratu do Kasejovic si pronajal 

dům na kraji náměstí a otevřel v něm 
obchod se smíšeným zbožím. Podle 
pamětníků prý zbohatl, když v době 
neúrody prodával dovezené švestky 
z Bosny. 

S manželkou Hanou, rozenou 
Přibylovou z Kbelnice, měl tři děti – 
dceru Libuši (*1912), syna Jana 
(*1913), který se 3. června 1927 
n e š ť a s t n o u  n á h o d o u  u t o p i l 
v Nesviňském rybníku, a syna 
Antonína (*1917), pozdějšího 
majitele otcových podniků. 

Úspěšný podnikatel Kratochvíl 
se aktivně účastnil veřejného života. 
Podporoval v Kasejovicích různé 

spolky a jako člen Církve československé husitské výrazně 
přispěl na stavbu čsl. husitského kostela. Úspěšně také dvakrát 
kandidoval do městského zastupitelstva.

Zemřel 31.10.1964 v Kasejovicích, kde je také pohřben.

                 Josef Hulač (prasynovec J. Kratochvíla)                                                                                   

                 a Jan Kratochvíl (vnuk J. Kratochvíla)

Antonín Kratochvíl 
(25.3.1917 - 14.11.1989

Kurz první pomoci

Dopravní nehoda, úraz či náhle zhoršení zdravotního stavu 
někoho blízkého nebo náhodně potkaného člověka jsou nejčastěji 
zažívané situace, ve kterých bychom měli poskytnout první pomoc. 
Kurz první pomoci, který se konal 7. února v Kulturním centru 
Kasejovice, měl jeho účastníky naučit, jak tyto krizové situace 
zvládnout beze zbytečného strachu. 

Lektorka první pomoci paní Libuše Terezie Vojtová, seznámila 
přítomné s jednotlivými situacemi, jak zajistit vlastní bezpečí při 
poskytování první pomoci, jak první pomoc vůbec poskytnout, jak 
využít dostupné prostředky, když chybí vybavení. Účastníci si 
vyzkoušeli resuscitaci či uvedení zraněného do zotavovací polohy. 
Nechyběly praktické ukázky ošetření, zastavení krvácení či fixace.

Z kurzu odcházeli jeho účastníci bohatší o řadu praktických 
dovedností a nezbývá než poděkovat paní Vojtové za realizaci 
velice zajímavého a poučného kurzu.

                                                          

                                                                                          -rkn- 

SVOZ PLASTŮ
proběhne v pondělí 31. března 2025

Plastový odpad v zavázaných pytlích uložte 
den předem na tradičních sběrných místech 

v Kasejovicích.
Na vesnicích odpad uložte na náves 

ke kontejneru na sklo. 

Pytle neukládejte mimo určená místa. 

Od mléka k tvarohu II.díl
-od našeho oujezdského zpravodaje-

Anžto o tvarohu v minulém popisu činnosti Společenstva 
másla nebyla než zmínka, jest nutné to napravit. Koncem ledna 
jsme si zopakovali první část semináře – získání másla, neboť 
opakování jest matka moudrosti. Týden po máslovém reji, od 
kterého stála zbylá syrovátka v různých nádobách po chalupách 
a gruntech, aby „zkysla“, sešli se mlékařští seminaristé opět 
v oujezdském kulturním centru k výrobě tvarohu. Několik 
teploměrů, vařič a hrnec se postaralo, že po dosažení správné 
syrovátkové teploty v rozmezí 32 C až 65 C (dle měření 
Cimrmanovy pozůstalosti v toleranci plus mínus 100 C) 
a pasírováním přes síto a plenu bylo získáno několik hrud 
tvarohu. Vedoucí semináře, p. Zach v průběhu výroby 
poznamenal, že se ve staveních asi vytápí dost úsporně, neboť 
ani 6 dnů syrovátce nestačilo, aby byla řádně odpočinutá 
a vydala tvarohu více. I tak stačilo vyždímané množství 
k namazání krajíců výtečného chleba pro všech 16 účastníků 
semináře. Ještě dodatek chemicko-technologický: soused Šach 
-Tesař zjistil dotazem u krávy - která nám poskytla mléko jak na 
máslo, tak tvaroh - něco o kvalitě darované suroviny. Tučnost 
mléka byla pěkných 6 %! Zvířeti k takové dobře odvedené práci 
blahopřejeme.

                                                               Patera Oujezdský

Tonda Obal na cestách

Dne 7.února 2025 proběhla přednáška pro žáky naší školy 
s názvem „Tonda Obal na cestách“. Přednášky se zúčastnili žáci 
1. – 9. ročníku. Každá třída věnovala hodinku z páteční výuky 
a společně s Tondou se učila třídit odpad. 

Žákyně a žáci se seznámili s různými druhy odpadů 
vyprodukovaných v domácnostech, s potřebou třídit odpad, 
s jednotlivými způsoby, jak se odpad zpracovává, a především 
s informací, co se z druhotných surovin dále vyrábí. Výrobkem 
je například recyklovaný papír, PET lahev, oblečení – 
polyesterová složka, náplň do polštáře, peřiny, barevné lahve na 
pivo a víno. 

Také jsme se dozvěděli, že v ČR máme nyní 4 spalovny, 
nejmladší z nich se nachází v Chotíkově u Plzně. Žáci shlédli 
video, jak to v takové spalovně vypadá. Cílem do r. 2030 je vozit 
na skládky jen to, co na ně opravdu patří.

Připravený program s environmentální tematikou se nám 
líbil a společně doufáme, že v třídění budeme všichni 
pokračovat nejen ve škole, ale také doma.

             Ing. Hana Weinfurterová, učitelka ZŠ Kasejovice

Vítání jara na Zelené Hoře 

 4. 4. - 6. 4. 2025

Pátek od 14 do 19 hod. - prohlídky areálu zámku 
zdarma, trhy, vernisáž výstavy Fotoklubu 

Nepomuk - Zelená Hora magická. 

Víkend od 10 do 23/19 hod. - kulturní program, 
atrakce pro děti, ochutnávky, občerstvení, hudba, 

bubenická show, kouzelník, trhy, maňáskové 
divadlo, řemeslné dílny, besedy s herci z filmu 

Černí baroni.

VSTUPENKY platné po celý víkend 
99 Kč v předprodeji/ 150 Kč na místě

Děti do 12 let, OZP, obyvatelé Kláštera zdarma

www.avatarklub.cz

Město Kasejovice zve na výtvarný tvořivý kurz

Velikonoční košíčky 

ve středu 9. dubna 2024 od 17.30 hod. 
v klubovně Kulturního centra Kasejovice

Vstupné dobrovolné.

Přineste si drobné velikonoční dekorace, stužky, 
tavnou pistoli. 

Městský úřad Kasejovice 
nabízí 

možnost odběru informací 
prostřednictvím SMS zpráv. 

Registrace na webových stránkách 
města Kasejovice  www.kasejovice.cz

nebo přímo na MěÚ Kasejovice.

i
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Prodej slepiček

Červený Hrádek prodává slepičky typu Tetra 
hnědá,  Dominant všechny barvy, Green Shell-

typu Araukana a Dark Shell-typu Maranska

 cena od 259 Kč/ ks 
                                                                                            

Prodej: 5.4, 26.4. a 10.6. 20205
Kasejovice u fotbal. hřiště ve 14.40 hod.   

Výkup králičích kožek- cena dle poptávky, 
doprava 189 Kč za celý nákup.

Doporučujeme objednávat!
 Info: Po - Pá 9 - 16 hod.

tel. 601 576 270, 728 605 840 
www.drubezcervenyhradek.cz 

 

pokračování ze str. 7

Provoz cihelny byl ukončen v roce 1942 nařízením, aby 
bylo možno použít dělníky na práci pro válečnou výrobu. Po 
válce se výroba už neobnovila. V 50. letech byly některé stroje 
i záměrně rozbity a odvezeny do kovošrotu. Objekt začal 
chátrat, stodoly se rozebraly.

V 60. letech se zde ještě začaly vyrábět heraklitové desky - 
dlouhá dřevěná vlákna se máčela v cementové směsi a zalévala 
do forem o rozměrech 100 x 220 cm.

Jan Kratochvíl

Jan Kratochvíl se narodil 3. 2. 
1879 v Kasejovicích. Pocházel z 11 
dětí a jeho nejmladší sestra Barbora, 
která se narodila v roce 1888, se 
v roce 1922 provdala za Josefa 
Hulače. Bratr František pracoval 
jako strojník v cihelně a při obsluze 
stroje přišel o ruku, když ho strhl 
řemen. Zemřel v roce 1936 na zápal 
plic.

Jan Kratochvíl se vyučil v Praze 
obchodníkem a výrobcem lihovin. 
Po návratu do Kasejovic si pronajal 

dům na kraji náměstí a otevřel v něm 
obchod se smíšeným zbožím. Podle 
pamětníků prý zbohatl, když v době 
neúrody prodával dovezené švestky 
z Bosny. 

S manželkou Hanou, rozenou 
Přibylovou z Kbelnice, měl tři děti – 
dceru Libuši (*1912), syna Jana 
(*1913), který se 3. června 1927 
n e š ť a s t n o u  n á h o d o u  u t o p i l 
v Nesviňském rybníku, a syna 
Antonína (*1917), pozdějšího 
majitele otcových podniků. 

Úspěšný podnikatel Kratochvíl 
se aktivně účastnil veřejného života. 
Podporoval v Kasejovicích různé 

spolky a jako člen Církve československé husitské výrazně 
přispěl na stavbu čsl. husitského kostela. Úspěšně také dvakrát 
kandidoval do městského zastupitelstva.

Zemřel 31.10.1964 v Kasejovicích, kde je také pohřben.

                 Josef Hulač (prasynovec J. Kratochvíla)                                                                                   

                 a Jan Kratochvíl (vnuk J. Kratochvíla)

Antonín Kratochvíl 
(25.3.1917 - 14.11.1989

Kurz první pomoci

Dopravní nehoda, úraz či náhle zhoršení zdravotního stavu 
někoho blízkého nebo náhodně potkaného člověka jsou nejčastěji 
zažívané situace, ve kterých bychom měli poskytnout první pomoc. 
Kurz první pomoci, který se konal 7. února v Kulturním centru 
Kasejovice, měl jeho účastníky naučit, jak tyto krizové situace 
zvládnout beze zbytečného strachu. 

Lektorka první pomoci paní Libuše Terezie Vojtová, seznámila 
přítomné s jednotlivými situacemi, jak zajistit vlastní bezpečí při 
poskytování první pomoci, jak první pomoc vůbec poskytnout, jak 
využít dostupné prostředky, když chybí vybavení. Účastníci si 
vyzkoušeli resuscitaci či uvedení zraněného do zotavovací polohy. 
Nechyběly praktické ukázky ošetření, zastavení krvácení či fixace.

Z kurzu odcházeli jeho účastníci bohatší o řadu praktických 
dovedností a nezbývá než poděkovat paní Vojtové za realizaci 
velice zajímavého a poučného kurzu.

                                                          

                                                                                          -rkn- 

SVOZ PLASTŮ
proběhne v pondělí 31. března 2025

Plastový odpad v zavázaných pytlích uložte 
den předem na tradičních sběrných místech 

v Kasejovicích.
Na vesnicích odpad uložte na náves 

ke kontejneru na sklo. 

Pytle neukládejte mimo určená místa. 

Od mléka k tvarohu II.díl
-od našeho oujezdského zpravodaje-

Anžto o tvarohu v minulém popisu činnosti Společenstva 
másla nebyla než zmínka, jest nutné to napravit. Koncem ledna 
jsme si zopakovali první část semináře – získání másla, neboť 
opakování jest matka moudrosti. Týden po máslovém reji, od 
kterého stála zbylá syrovátka v různých nádobách po chalupách 
a gruntech, aby „zkysla“, sešli se mlékařští seminaristé opět 
v oujezdském kulturním centru k výrobě tvarohu. Několik 
teploměrů, vařič a hrnec se postaralo, že po dosažení správné 
syrovátkové teploty v rozmezí 32 C až 65 C (dle měření 
Cimrmanovy pozůstalosti v toleranci plus mínus 100 C) 
a pasírováním přes síto a plenu bylo získáno několik hrud 
tvarohu. Vedoucí semináře, p. Zach v průběhu výroby 
poznamenal, že se ve staveních asi vytápí dost úsporně, neboť 
ani 6 dnů syrovátce nestačilo, aby byla řádně odpočinutá 
a vydala tvarohu více. I tak stačilo vyždímané množství 
k namazání krajíců výtečného chleba pro všech 16 účastníků 
semináře. Ještě dodatek chemicko-technologický: soused Šach 
-Tesař zjistil dotazem u krávy - která nám poskytla mléko jak na 
máslo, tak tvaroh - něco o kvalitě darované suroviny. Tučnost 
mléka byla pěkných 6 %! Zvířeti k takové dobře odvedené práci 
blahopřejeme.

                                                               Patera Oujezdský

Tonda Obal na cestách

Dne 7.února 2025 proběhla přednáška pro žáky naší školy 
s názvem „Tonda Obal na cestách“. Přednášky se zúčastnili žáci 
1. – 9. ročníku. Každá třída věnovala hodinku z páteční výuky 
a společně s Tondou se učila třídit odpad. 

Žákyně a žáci se seznámili s různými druhy odpadů 
vyprodukovaných v domácnostech, s potřebou třídit odpad, 
s jednotlivými způsoby, jak se odpad zpracovává, a především 
s informací, co se z druhotných surovin dále vyrábí. Výrobkem 
je například recyklovaný papír, PET lahev, oblečení – 
polyesterová složka, náplň do polštáře, peřiny, barevné lahve na 
pivo a víno. 

Také jsme se dozvěděli, že v ČR máme nyní 4 spalovny, 
nejmladší z nich se nachází v Chotíkově u Plzně. Žáci shlédli 
video, jak to v takové spalovně vypadá. Cílem do r. 2030 je vozit 
na skládky jen to, co na ně opravdu patří.

Připravený program s environmentální tematikou se nám 
líbil a společně doufáme, že v třídění budeme všichni 
pokračovat nejen ve škole, ale také doma.

             Ing. Hana Weinfurterová, učitelka ZŠ Kasejovice

Vítání jara na Zelené Hoře 

 4. 4. - 6. 4. 2025

Pátek od 14 do 19 hod. - prohlídky areálu zámku 
zdarma, trhy, vernisáž výstavy Fotoklubu 

Nepomuk - Zelená Hora magická. 

Víkend od 10 do 23/19 hod. - kulturní program, 
atrakce pro děti, ochutnávky, občerstvení, hudba, 

bubenická show, kouzelník, trhy, maňáskové 
divadlo, řemeslné dílny, besedy s herci z filmu 

Černí baroni.

VSTUPENKY platné po celý víkend 
99 Kč v předprodeji/ 150 Kč na místě

Děti do 12 let, OZP, obyvatelé Kláštera zdarma

www.avatarklub.cz

Město Kasejovice zve na výtvarný tvořivý kurz

Velikonoční košíčky 

ve středu 9. dubna 2024 od 17.30 hod. 
v klubovně Kulturního centra Kasejovice

Vstupné dobrovolné.

Přineste si drobné velikonoční dekorace, stužky, 
tavnou pistoli. 

Městský úřad Kasejovice 
nabízí 

možnost odběru informací 
prostřednictvím SMS zpráv. 

Registrace na webových stránkách 
města Kasejovice  www.kasejovice.cz

nebo přímo na MěÚ Kasejovice.
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— Prodám palivo - štípané dříví délky 25, 33, 40-50 cm, 
cena od 880 Kč, odřezky z pily, cena 278 Kč/prm, 
stavební řezivo. Tel: 607 816 548

— Koupím jakoukoliv frézu s valníčkem - Terru Vari, 
Honda, Mf atd. Hoblovku, kovadlinu, lešení.

      Tel. 603 429 372.
— Kdo daruje či levně prodá ze zrušené prodejny nářezový 

stroj na salámy a 10 kg Pb láhve staré i s propadlou revizí, 
dám 200 Kč/ks. Tel. 603 429 372.

— Daruji  plastové láhve o objemu 5 l. Tel. 602 888 480. 
— Pronájem bytu 2+1 v obci Hradiště o celkové podlahové 

ploše 66 m2. Bližší informace na tel. 724 378 138.

Inzerce

Nové knihy:
&  Ladislav Beran: Ukradený důkaz
&  Dagmar Digma Čechová: Podívej se podruhé...
&  Jude Deveraux: Jak to mělo být
&  Petra Dvořáková: Zahrada
&  Daniel Gris: Lars pod palbou
&  Hana Marie Körnerová: Dům U Tří borovic
&  Beate Maxian: Vražda ve Vídni
&  Vlastimil Vondruška: Smrt šumavského poustevníka
&  Julie Kučerovská: Kuchařka pro teenagery

Výpůjční doba: Po 8-13 hod, Út 12-17 hod.
Tel. 602 429 346, email: knihovna@kasejovice.cz

Informace z kasejovické knihovny

Město Kasejovice srdečně zve na 
přednášku PhDr. Daniela Švece

 Čs. letci v bojích západní 
fronty 

v pondělí 14. dubna 2025 od 17.30 hod.  
v Kulturně společenském centru Kasejovice

Vstupné 50 Kč.


